
1 
 

Vragen en opwaarderingen m.b.t. Memo Nieuwe ontwikkelingen bij gasveld Papekop 
 

Fractie # Vraag/input Antwoord/reactie 
GroenLinks 1 Opwaardeerverzoek: GroenLinks maakt zich 

ernstige zorgen over mogelijke gaswinning 
in onze provincie. We willen daarom met GS 
in gesprek gaan over alles wat mogelijk is 
om dit tegen te houden. We willen ook graag 
horen van de verschillende fracties hoe zij 
denken over gaswinning in Papekop en het 
aanleggen van een gasleiding. 

Geen technische vraag, verzoek om 
gesprek met GS en tussen fracties 

 2 Wij zijn in afwachting van de beoordeling 
van beide verzoeken door het ministerie. Wij 
hebben daar nu verder geen rol in. 
Ondertussen zijn we wel aan het nagaan 
wat mogelijke consequenties zijn indien 
wordt besloten dat de 
rijkscoördinatieregeling wordt toegepast. 
Welke risico’s voor de omgeving, bodem, 
water en het milieu zijn er bij gaswinning?  

Potentiële risico’s zijn o.a. verontreiniging 
van oppervlaktewater en ondiep grondwater 
door vermorsing en lekkage aan maaiveld, 
aantasting van de diepere 
grondwaterkwaliteit door lekkage van de put, 
bodemtrilling/aardbeving, geluid- en 
lichthinder voor mens en natuur. Mitigerende 
maatregelen verkleinen deze risico’s. De 
resterende risico’s worden per geval door 
EZK en adviseurs als TNO beoordeeld 
tijdens besluitvorming op 
vergunningaanvraag Mijnbouwwet en de 
omgevingsvergunning. Ook de provincie is 
hierbij een van de wettelijk adviseurs. 

 3 Kan gaswinning aardbevingen veroorzaken 
in de toekomst? 

Gaswinning kan bodemtrillingen 
(aardbevingen) veroorzaken, waardoor 
schade kan ontstaan. De minister geeft 
alleen een vergunning voor gaswinning als 
het risico op schade volgens TNO en het 
Staatstoezicht op de Mijnen (SodM) klein is. 
Tijdens de gaswinning houdt SodM toezicht 
hierop. 

 4 Welke mogelijkheden zijn er voor GS en PS 
om gaswinning tegen te houden? 

EZK is verzocht de projectprocedure, 
voorheen de Rijkscoördinatieregeling-
procedure, toe te passen. Hierop is nog 
geen besluit genomen. Binnen de 
projectprocedure zijn meerdere momenten 
voor inspraak en uiteindelijk bestaat altijd de 
mogelijkheid om in beroep te gaan tegen het 
projectbesluit bij de RvS. 
De provincie heeft bovendien een wettelijk 
adviesrol bij vergunningaanvragen onder de 
Mijnbouwwet, zoals voor gaswinning. 
Naast de juridische procedures heeft GS de 
wens in gesprek te blijven met EZK.  

Volt 5 Opwaardeerverzoek; Gezien we vanwege 
de energietransitie allemaal van het gas af 
moeten om ernstige klimaatverandering te 
voorkomen is Volt erg verbaast over het 
voornemen van EZK en Vermilion om in 
nieuwe aardgas projecten te investeren in 
de provincie Utrecht. Graag horen wij van 
andere partijen of zij onze verbazing/zorgen 
delen. Ook horen wij graag van onze 
collega’s hoe zij de rol van de provincie zien 
in deze casus en of zij net als Volt vinden 
dat de provincie meer moet doen om deze 
gaswinnen aan te vechten? 

Geen technische vraag 
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 6 Zijn naar het inzicht van de provincie, de 
lokale bewonder geïnformeerd over deze 
plannen van EZK/Vermilion Energies? 

Voor zover wij weten zijn bewoners (nog) 
niet actief door EZK en/of Vermillion 
geïnformeerd. Door de raadsbrief van de 
gemeente Woerden, onze statenbrief, 
berichten op o.a. NOS en RTV Utrecht en 
sociale media zijn de plannen inmiddels wel 
breed bekend. 

 7 Is bij de provincie ongeveer bekend hoeveel 
kuub gas er jaarlijks naar verwachting 
gewonnen zal gaan worden volgens de 
plannen? 

Dit is ons niet bekend. 

 8 Welke acties zijn er voor de provincie nog 
meer voorhanden om bij het EZK aan te 
geven hoe de provincie aankijkt tegen deze 
plannen? 

Lobby, al dan niet samen met de gemeenten 
en provincie Zuid-Holland en juridische 
procedures. Sinds uw motie 28 van 3 juli 
2018 dragen we ambtelijk en bestuurlijk het 
standpunt uit ’geen nieuwe olie- en 
gaswinningen in de provincie Utrecht’. 

 9 Is het mogelijk voor de provincie om in 
beroep te gaan/juridische stappen te nemen 
tegen deze plannen van EZK en Vermilion 
Energies? 

Het besluit van het Rijk op het verzoek van 
een private initiatiefnemer tot het nemen van 
een projectbesluit, is een besluit met 
rechtsgevolg. Hiertegen kan beroep worden 
ingesteld. 
Zie voor de overige mogelijke juridische 
stappen het antwoord op vraag 4. 

 10 Wat is vanuit EZK de onderbouwing om 
gezien de klimaat opgaven en de 
energietransitie toch verder te gaan met 
deze plannen? 

Algemeen Rijksbeleid gaswinning uit kleine 
velden: Vanwege de klimaatafspraken wil 
het Rijk het gebruik van aardgas in 
Nederland stap voor stap afbouwen. 
Gaswinning uit kleine gasvelden is op grond 
van Rijksbeleid mogelijk, mits veilig, en 
voorlopig nog nodig. Huishoudens, bedrijven 
en industrie gebruiken nog veel aardgas. 
Ondanks de energietransitie zijn er nu nog 
onvoldoende vervangende duurzame 
bronnen. Bovendien veroorzaakt in 
Nederland gewonnen gas minder CO2-
uitstoot dan geïmporteerd gas. In 2050 moet 
de energievoorziening CO2-neutraal zijn. 

CDA 11 Opwaardeerverzoek;   
 12 Sinds wanneer is gas- en oliewinning uit het 

Papekopveld van nationaal belang?  
Dit valt onder nationale belangen in de 
Nationale Omgevingsvisie (NOVI): 
Realiseren van een betrouwbare, betaalbare 
en veilige energievoorziening, die in 2050 
CO₂-arm is, en de daarbij benodigde 
hoofdinfrastructuur – hieronder valt winning 
uit kleine gasvelden. 
Waarborgen van de hoofdinfrastructuur voor 
transport van stoffen via (buis)leidingen – 
hieronder valt het gasnet. 

 13 Wordt dit door Gedeputeerde Staten 
onderschreven? 

Geen technische vraag 
NOVI is vastgesteld Rijksbeleid 

 14 Is in de Nationale en Provinciale 
Omgevingsvisie(s) ruimte gereserveerd voor 
de aanleg van een gaspijpleiding van het 
Papekopveld naar het hoofdgasnet in 
Rijnenburg? Wat zijn de ruimtelijke 
consequenties als het Rijk besluit deze 
gaspijpleiding tegen de zin van de 
gemeenten en de Provincie(s) aan te 
leggen? 

In de NOVI is geen ruimte gereserveerd 
voor deze leiding. 
In onze Omgevingsvisie is hiervoor geen 
ruimte gereserveerd. Overigens zijn ook 
bestaande leidingen niet in onze 
Omgevingsvisie opgenomen. Dit komt 
omdat gastransportleidingen een 
bevoegdheid van het Rijk is. 
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Rondom een gasleiding zijn vanwege de 
veiligheid zones waarbinnen geen 
kwetsbare objecten mogen liggen. 
Bovendien moet er een strook worden 
gereserveerd voor onderhoud. Aangezien 
het beoogde tracé ons nog niet bekend is, 
kunnen we geen specifieke uitspraken doen 
over de ruimtelijke consequenties. 

 15 Welke implicaties heeft olie- en gaswinning 
uit het Papekopveld voor het verzakken van 
de bodem, kelders, funderingen dijken, 
sluizen en andere infrastructuur in de 
provincie Utrecht? 

Gaswinning kan bodemdaling veroorzaken, 
waardoor schade kan ontstaan. De minister 
geeft alleen een vergunning voor 
gaswinning als het risico op schade volgens 
TNO en het Staatstoezicht op de Mijnen 
(SodM) klein is. Tijdens de gaswinning 
houdt het SodM toezicht hierop. 

 16 Hoeveel CO2 en andere stoffen worden 
uitgestoten als gevolg van de voorgenomen 
olie- en gaswinning uit het Papekopveld? 

Dit is ons niet bekend. 

 17 Wat zijn de risico's op verzakkingen, 
aardverschuivingen en/of - bevingen als 
gevolg van de voorgenomen olie- en 
gaswinning uit het Papekopveld? 

Deze risico’s moeten in het kader van 
vergunningaanvraag inzichtelijk worden 
gemaakt.  

 18 Hoe verhouden termen als: 'vervolgstappen 
kritisch volgen' en 'wij zijn in afwachting van' 
zich tot het standpunt van Provinciale Staten 
dat de provincie Utrecht tegen gaswinning 
op land is. Hoe passief of actief zal de 
provincie Utrecht zich tegen de gaswinning 
onder de provincie en het transport van gas 
naar Rijnenburg gaan verzetten? 

Ambtelijk en bestuurlijk dragen wij het 
standpunt uit ’geen nieuwe olie- en 
gaswinningen in de provincie Utrecht’, 
conform uw motie 28 van 3 juli 2018 en 
zoals opgenomen in de provinciale 
Omgevingsvisie. In onze advisering op 
vergunningaanvragen Mijnbouwwet zullen 
wij duidelijk maken dat de provincie tegen 
nieuwe olie- en gaswinning is. Indien door 
EZK een vergunning voor gaswinning wordt 
afgegeven, zal deze inhoudelijk bestudeerd 
worden en wordt op basis daarvan een 
afweging gemaakt worden om in bezwaar te 
gaan.  

 19 Is de urgentie om olie- en gaswinning onder 
onze provincie te stuiten in verband met 
bijdrage aan de klimaatcrisis en het 
bemoeilijken van de klimaatadaptatie, toe- of 
afgenomen? 

We willen conform het coalitieakkoord in 
2040 een CO2-neutrale energievoorziening. 
Daar past een nieuwe olie- en gaswinning 
niet bij. 

 


